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PROTOKÓŁ nr XXXIX/2021 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 22 grudnia 2021 r. w godzinach 1100 – 1400 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Harcerzy z Komendy Hufca 

Związku Harcerstwa Polskiego w Suwałkach, którzy przekazali władzom miasta „Światełko 

Betlejemskie”. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XXXIX sesję Rady Miejskiej 

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób 

hybrydowy w Urzędzie Miejskim oraz w sposób zdalny za pośrednictwem środków 

porozumiewania się na odległość.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagany. 

Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

Powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych ustawowego 

składu Rady w obradach bierze udział 21 radnych, w związku z powyższym istnieje 

wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie przybliżył zasady przebiegu sesji. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  

 

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXXVIII/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

24 listopada 2021 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 25 listopada 2021 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, 

jako części budżetu miasta na 2022 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących  

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych, dla których Miasto Suwałki jest organem prowadzącym. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie suwalskiego 

bonu żłobkowego. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody.  
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki  

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 

30 lat nieruchomości gruntowej położonej w Suwałkach przy ul. Stanisława 

Staniszewskiego. 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Tadeusza 

Kościuszki, 24 Sierpnia i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

14. Przyjęcie Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały Nr XII/159/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września 

2019 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy 

Piaskowej w Suwałkach. 

15. Przyjęcie Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały Nr LII/582/06 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 października 

2006 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami T. Kościuszki,  

A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia nazw 

i przedmiotu działania stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej 

Rady Miasta Suwałki. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta 

Miasta Suwałk. 

19.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają  

z upływem 2021 roku.  

20.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040.  

22. Informacja o planowanych dyżurach radnych Rady Miejskiej w Suwałkach w 2022 roku. 

23. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

24. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 
Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXXVIII/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 24 listopada 2021 roku. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XXXVIII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, 
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czyli w dniu  

21 grudnia 2021 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr XXXVIII/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został 

przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 25 listopada 2021 roku.   

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 listopada 2021 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Jacek Roszkowski zapytał, jak wygląda sytuacja związana ze schroniskiem dla zwierząt  

w Suwałkach, w związku z tym, że właściciel schroniska złożył wypowiedzenie umowy.   

 

Zbigniew R. De-Mezer powiedział, że tydzień temu została opublikowana ustawa o pomocy 

rolnikom i ich domownikom, zgodnie z którą Rada Gminy ma obowiązek wskazać teren  

do sprzedaży płodów rolnych przez rolników i ich domowników. Ma to być teren 

wyznaczony w piątki i soboty a radni mają obowiązek ustalić regulamin takiego miejsca. 

Zapytał, jak Miasto chce rozwiązać ten problem. Zaznaczył przy tym, że spółka miejska, 

która zawiaduje targowiskiem dowiedziała się tydzień temu, że nie będzie miała dochodu ze 

sprzedaży, jeżeli chodzi o rolników.  

Następna kwestia, którą zgłosił radny dotyczyła sytuacji osób, które zajmują się 

niepełnosprawnymi i leżącymi domownikami. Jak powiedział, każdej z tych osób przydałoby 

się kilka dni wytchnienia. Zastanawiał się czy Miasto wejdzie w jakiś program, dzięki 

któremu mieszkańcom będzie można zaproponować opiekę wytchnieniową. Zaproponował,  

aby program realizować z udziałem Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie albo Domu 

Pomocy Społecznej.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman zwrócił uwagę na rosnące ceny za energię elektryczną, 

ogrzewanie, gaz. W tym kontekście zastanawiał się, jak będzie wyglądała realizacja 

programów niskoemisyjnych, wymiany starych pieców przez mieszkańców.  Zauważył, że 

przy znaczącym wzroście cen np. za gaz, może być z tym problem. Zaapelował do radnych, 

aby zastanowili się nad tym, co można z tym zrobić i jak w dalszym ciągu zachęcać 

mieszkańców do wymiany pieców. Zapytał Prezydenta, jakie podejście do tematu ma Miasto. 
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Przyznał, że jest to problem, którego Miasto na pewno samo nie rozwiąże, ale trzeba się nad 

tym pochylić.   

 

Adam Ołowniuk powiedział o głośnym temacie oszustw internetowych oraz przywołał 

przykłady oszukanych ostatnio suwalczan. Prosił, aby przemyśleć propozycję podjęcia 

działań wspólnie ze służbami, aby zapobiegać tym oszustwom. Zaproponował, aby np. ludzie 

starsi i osoby, które nie mają kontaktu z mediami społecznościowymi, dostawały smsy  

z wiadomościami o zagrożeniach, najważniejszych sprawach w mieście. Zastanawiał się 

również nad wysłaniem ulotek listownie.  

Nawiązał również do tematu cen gazu i energii. Poprosił, aby pochylić się nad 

przedsiębiorcami, ponieważ – jak powiedział – od lutego wejdą kolejne podwyżki, tym razem 

transportu, a to będzie miało wpływ na ceny produktów.  

 

Kamil Klimek podziękował za stworzenie przyszłorocznego kalendarza „Suwałki – sportowe 

miasto”. Powiedział, że miasto powinno chwalić się sportem a w życie sportowe miasta jest 

zaangażowanych kilka tysięcy osób – kluby, stowarzyszenia, organizacje pozarządowe.  

Zaproponował, aby powstała publikacja Sportowy Alfabet Suwałk. Nawiązał do 2020 roku, 

kiedy po wybuchu pandemii, pracownicy Ośrodka Sportu i Rekreacji przygotowali 

audiowizualne i tekstowe prezentacje o sportach, klubach i osobach związanych z suwalskim 

sportem. Powiedział, że warto byłoby wykorzystać ten materiał, jak również zbiory 

Archiwum Państwowego i Biblioteki Publicznej i przygotować publikację o historii 

suwalskiego sportu na przełomie XX i XXI wieku.  

 

Zdzisław Przełomiec zgłosił kwestię dotyczącą PKP PLK. Jak powiedział Polskie Linie 

Kolejowe podpisały 9 grudnia umowę z wykonawcą dokumentacji projektowej odcinka  

Ełk-Trakiszki, w ramach trasy Rail Baltica.  Przedstawił, że trasa ma długość 90 km, mają być 

możliwe przejazdy z dużą prędkością a docelowo ma powstać drugi tor. Jak powiedział, 

przewiduje się również modernizację stacji oraz przystanków.  

Wspomniał, że brak owych projektów utrudniał do tej pory dokończenie tzw. obwodnicy 

wschodniej. Powiedział, że projekt będzie powstawał do grudnia 2023 roku a budowa 

zaplanowana jest w latach 2024-2027. Zapytał Prezydenta, jak Miasto wykorzysta ten czas, 

jeśli chodzi o uwagi do projektu, ewentualne konsultacje, propozycje i sygnały, by 

oczekiwania mieszkańców Suwałk i suwalskiego samorządu mogły być uwzględnione w 

projekcie.   

 

Drugie pytanie, jakie Zdzisław Przełomiec skierował do Prezydenta Miasta dotyczyło 

cmentarza komunalnego przy ul. Reja. Podkreślił, że cmentarz się rozbudowuje, jest tam 

tylko jedna brama wejściowa a odległość od niej do ostatnio powstałych grobów wynosi 

kilkaset metrów. Zaznaczył, że pokonanie takiej odległości jest utrudnieniem dla seniorów, w 

związku z czym zapytał o umożliwienie dojazdu i bramę wejściową od drugiej strony 

cmentarza. Podkreślił, że cmentarz będzie się rozrastał a więc ta odległość od głównej bramy 

będzie się stale powiększała. Wspomniał też, że sprawdził, jak wygląda sytuacja z dojazdem 

od drugiej strony i jest to możliwe. Powiedział, że wszystko co dzieje się z udziałem 

samorządu, wymaga odpowiednich procedur, m.in. zabezpieczenia środków finansowych, 
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projektu, dlatego zgłasza temat, aby się nad nim pochylić.  

 

Ad pkt. 6 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, 

jako części budżetu miasta na 2022 rok. 

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady powiedział, że realizując obowiązek 

wynikający z § 14 Załącznik Nr 1 do Uchwały Nr XLV/553/2018 Rady Miejskiej w 

Suwałkach z dnia  

25 kwietnia 2018 r. w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta, 

Prezydent Miasta Suwałk przedkłada Radzie Miejskiej w Suwałkach  informację  

z przeprowadzonych konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2022 rok. 

Poinformował również, że w/w Informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji Kultury, 

Sportu i Turystyki w dniu 13 grudnia br., Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 13 grudnia 

br., Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 14 grudnia br., Komisji Strategii  

i Rozwoju Gospodarczego w dniu 15 grudnia br. oraz posiedzenia Komisji Finansowo – 

Budżetowej w dniu 16 grudnia 2021 r. 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że jeśli chodzi o budżet obywatelski, to od kilku lat 

obserwuje takie zjawisko, jak składanie wniosków o zagospodarowanie terenu, wykonanie 

dojazdów, parkingów w najbliższym sąsiedztwie budynków, które są wydzielone po obrysie. 

Te prace – jak powiedział – będą służyły bezpośrednio właścicielom tychże budynków i nikt 

inny raczej nie będzie z nich korzystał. Podkreślił, że w budżecie obywatelskim chodzi o to, 

że inwestycja jest w całości pokrywana z budżetu a – jak zaznaczył – wydaje mu się, że 

należałoby wypracować taki sposób wykonywania tych prac, żeby bezpośrednio 

zainteresowani (właściciele budynków wydzielonych po obrysie) także współuczestniczyli w 

pokrywaniu kosztów prac. Powiedział, że zauważył że np. na Osiedlu II czy ul. Emilii Plater 

były wykonane parkingi i zagospodarowanie terenu i zaraz potem pojawiły się tabliczki 

„Zakaz wjazdu. Nie dotyczy mieszkańców” a przecież – jak powiedział – inwestycje były w 

całości wykonane  

z budżetu miejskiego. Podkreślił, że problem może narastać z każdym rokiem i dlatego 

poprosił o pochylenie się nad tym tematem.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że znane są już inwestycje, 

które będą realizowane w przyszłym roku w ramach budżetu obywatelskiego. Wspomniał  

o zastrzeżeniach ze strony wojewody, które dotyczyły ogólnie suwalskiego budżetu 

obywatelskiego a konkretnie dzielenia kwoty na projekty małe i duże, czego nie przewiduje 

ustawa o samorządzie gminnym. Urząd Wojewódzki na prośbę władz miasta nie uchyli 

uchwały, jednak już kolejna edycja SBO, będzie musiała być przygotowana zgodnie  

z regulacjami ustawowymi.  
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Prezydent Miasta zapowiedział, że uchwała będzie prawdopodobnie przygotowana  

do procedowania w marcu i nie będzie już podziału na inwestycje. Prezydent podkreślił,  

że w związku z tym może się tak zdarzyć, że będzie realizowana tylko jedna duża inwestycja, 

która pochłonie cały budżet przewidziany na SBO.  

Nawiązując do wypowiedzi Tadeusza Czerwieckiego powiedział, że dobrze by było, aby  

mieszkańcy włączyli się w realizację takich działań inwestycyjnych, które przynoszą im 

poprawę warunków życia, np. parkingi. Podkreślił, że takich zastrzeżeń w budżecie 

obywatelskim nie można czynić. Wspomniał, że w mieście są inicjatywy lokalne, w ramach 

których inwestycje są realizowane wspólnie z mieszkańcami. Powiedział, że trzeba to 

promować i zachęcać mieszkańców, którzy mieszkają w budynkach wydzielonych po obrysie, 

że jeśli mają oczekiwania, aby Miasto inwestowało w ich najbliższym otoczeniu, to trzeba 

podjąć rozmowy na ten temat, również ze spółdzielniami.  

 

Kamil Klimek przypomniał o głosowaniu na projekty w budżecie obywatelskim na przyszły 

rok i głosach nieważnych oddanych z jednego adresu IP. Powiedział, że niekoniecznie 

musiało dojść do wycieku danych, bo system służący do głosowania jest obarczony błędem. 

Podkreślił, że na przestrzeni lat, dużo osób, tzw. wolontariuszy było zaangażowanych w 

zbieranie głosów i dysponowali kartami do głosowania, dlatego zasugerował, aby w 

przyszłym roku, głosowanie odbywało się tylko w formie papierowej, tak aby każda osoba, 

która pobiera kartę  

do głosowania, mogła być zidentyfikowana.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych  

w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 2022 rok, 

została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących  

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych, dla których Miasto Suwałki jest organem prowadzącym. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Jarosław Schabieński powiedział, że chciałby zgłosić problem nie związany bezpośrednio  

z kryteriami, ale z samą rekrutacją do przedszkoli. Jak powiedział, teraz jest tak, że brakuje 

ciągłości w grupach, czyli przez coroczne rekrutacje, dzieci trafiają do innych grup i innych 

wychowawców. A to – jak podkreślił radny – źle wpływa na ich psychikę.  
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Mariola Brygida Karpińska przypomniała, że kilka lat temu radni przegłosowali kryteria 

przyjęcia do przedszkola.  

Powiedziała, że w jej odczuciu, nowy zapis jest niesprawiedliwy, bo ciężko przewidzieć,  

że ktoś ma rzeczywiście złe intencje – jest dużo rodziców, którzy samotnie wychowują dzieci 

i w tym momencie będą mieć mniej punktów. Powiedziała, że są różne sytuacje życiowe i 

może trzeba przemyśleć inne rozwiązanie dla tego kryterium.     

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że rozważali problem 

zgłoszony przez radną Mariolę Karpińską. Zaznaczył, że zmianie podlegają tylko kryteria 

miejskie, natomiast ustawowe kryteria pozostają takie same, czyli dla rodziców samotnie 

wychowujących dzieci, jest przewidziana inna punktacja, w związku z czym nie są 

pokrzywdzeni w wyniku proponowanych zmian. 

Podkreślił, że chodzi głównie o wsparcie tych mieszkańców miasta, którzy płacą w nim 

podatki i rzeczywiście w nim mieszkają. A takie osoby często były pokrzywdzone w procesie 

rekrutacyjnym, ponieważ miejsca w przedszkolach dostawały dzieci, których rodzice 

faktycznie mieszkają poza miastem.  

Roman Rynkowski nawiązał również do wypowiedzi Jarosława Schabieńskiego. Jak 

powiedział, nie ma takiej możliwości, żeby zmieniali się wychowawcy bądź osoby 

prowadzące. Jeśli chodzi o zmiany w grupach, to często rodzice rezygnują i zabierają dzieci z 

przedszkola  

a na ich miejsce są przyjmowane nowe dzieci. Zaznaczył jednak, że zasygnalizowany 

problem zostanie sprawdzony.  

 

Jarosław Schabieński doprecyzował, że nie chodzi mu o to, co dzieje się w ciągu roku 

szkolnego, ale o to, że co roku jest nowa rekrutacja i w związku z tym są tworzone nowe 

grupy i dzieci trafiają do innych grup i pod opiekę innych wychowawców. Radny powiedział,  

że dostaje sygnały od rodziców, że dzieci źle znoszą takie zmiany, ponieważ są pozbawione 

ciągłości, zarówno jeśli chodzi o nauczyciela, jak i rówieśników. To powoduje, że niektóre  

z nich trafiają nawet do Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 

 

Karol Korneluk zapytał o zapis w uchwale – kryteria będą weryfikowane, jeżeli chodzi  

o Suwalską Kartę Mieszkańca, poprzez oświadczenia rodziców. Zapytał, czy placówki 

oświatowe mają możliwość sprawdzenia, czy rzeczywiście dana osoba tę kartę posiada.   

 

Roman Rynkowski powiedział, że zazwyczaj w oświadczeniu nie wystarczy podać tylko 

informacji o posiadaniu karty, ale również wskazać jej numer, co daje możliwość weryfikacji.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/505/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 
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w sprawie określenia kryteriów obowiązujących  

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych, dla których Miasto Suwałki jest organem prowadzącym. 

– stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie suwalskiego 

bonu żłobkowego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 
Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 20) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/506/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie suwalskiego bonu żłobkowego. 

– stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr XXXIX/507/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie ustanowienia pomników przyrody. 

– stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/508/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

– stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki  

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Anna Maria Gawlińska podziękowała za zmiany w układzie sieci komunikacyjnej. Jak 

powiedziała, mieszkańcy ul. Parowozowej i ul. Wylotowej na pewno będą zadowoleni  
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z uwzględnienia ich prośby, którą zgłaszała w interpelacji.    

 

Wojciech Pająk zapytał, czy przy okazji, można wprowadzić zmianę nazwy przystanku  

z PWSZ na PUZ, aby było to zgodne z obecną nazwą uczelni.   

 

Czesław Renkiewicz zgodził się z sugestią Wojciecha Pająka i wniósł autopoprawkę, 

polegającą na zmianie nazwy przystanku z Noniewicza/PWSZ 02 na Noniewicza/PUZ. 

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała wraz z 

autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/509/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których 

właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki  

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
– stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na 

okres 30 lat nieruchomości gruntowej położonej w Suwałkach przy ul. Stanisława 

Staniszewskiego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 30 do protokołu 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/510/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 30 lat nieruchomości 

gruntowej położonej w Suwałkach przy ul. Stanisława Staniszewskiego. 
– stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
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Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Tadeusza 

Kościuszki, 24 Sierpnia i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 35  do protokołu.    
 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/511/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Tadeusza Kościuszki,  

24 Sierpnia i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14 

Przyjęcie Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały Nr XII/159/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września 

2019 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy 

Piaskowej w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek – stanowi załącznik  

nr 38 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) obwieszczenie zostało 

przyjęte. 

 

Obwieszczenie Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 grudnia 2021 r. w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XII/159/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 września 2019 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Piaskowej w Suwałkach.  

– stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
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Ad pkt. 15 

Przyjęcie Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały Nr LII/582/06 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 października 

2006 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami T. Kościuszki, 

A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek – stanowi załącznik  

nr 41 do protokołu 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) obwieszczenie zostało 

przyjęte. 

 

Obwieszczenie Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 grudnia 2021 r. w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr LII/582/06 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

25 października 2006 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami T. 

Kościuszki, A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach.  

– stanowi załącznik nr 43 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia nazw 

i przedmiotu działania stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki pokrótce 

przedstawił projekt uchwały. Powiedział, że temat ekologii jest bardzo ważny i w związku  

z tym powstała inicjatywa, której pomysłodawcą był radny Jacek Juszkiewicz, poparta przez 

radnych, aby utworzyć odrębne ciało przy Radzie Miejskiej, które zajęłoby się tematem 

ekologii i ochrony środowiska. Po rozmowach uzgodniono, że najlepszym rozwiązaniem 

będzie rozszerzenie kompetencji jednej z komisji Rady Miejskiej i uzgodniono, że będzie  

to Komisja Kultury, Sportu i Turystyki, w której zasiada kilka osób aktywnych w tym 

obszarze.  

W imieniu Komisji, Bogdan Bezdziecki zwrócił się z wnioskiem o przyjęcie uchwały.  

– materiał stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

 

Anna Ruszewska powiedziała, że najpierw usłyszała, że wnioskodawcą jest Jacek 

Juszkiewicz a później, że Komisja Kultury, Sportu i Turystyki. Podkreśliła, że pod 

uzasadnieniem uchwały nie ma podpisu i należałoby to uzupełnić i jeśli wnioskodawcą jest 

Komisja, mógłby to w jej imieniu uczynić przewodniczący przedmiotowej komisji.  
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Anna Ruszewska poruszyła również kwestię nazewnictwa. Zgodziła się z tym, że ekologia 

jest tematem bardzo obszernym i zajmuje się nim wielu radnych. Powiedziała, że jej zdaniem, 

jako gmina powinno się używać nazewnictwa, które jest przypisane do zadań gminy a nie 

używać słów, które nie pojawiają się w dokumentach związanych z gminą. Nawiązała do 

ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, gdzie w art. 7 przedstawiony jest otwarty katalog 

zadań własnych gminy i jak zaznaczyła zadania te obejmują m.in. sprawy ochrony 

środowiska. Nadmieniła również, że w Statucie Miasta Suwałk jest odwołanie do zadań z 

zakresu ochrony środowiska a nie ekologii. W związku z powyższym, radna zasugerowała, 

aby w nazwie Komisji nie było słowa „ekologii”, ale „ochrony środowiska”.  

Ponadto, jak powiedziała radna, jednym z podstawowych środków eliminowania 

wieloznaczności jest definiowanie i w tym przypadku winno bardziej odnieść się do definicji 

pojęcia ochrony środowiska wybranego przez prawodawcę a nie do wieloznacznego pojęcia 

ekologii.  

 

Wojciech Pająk przyznał, że początkowo podczas dyskusji była brana pod uwagę nazwa 

„ochrony środowiska”, jednak zaznaczył, że „ekologia” jest pojęciem szerszym, natomiast 

ochrona środowiska zawiera się w pojęciu ekologii.  

Jak powiedział, ekologia, jako nauka mówiąca o systemie przyrody i człowieka i wszystkich 

powiązaniach występujących w środowisku zarówno naturalnym, jak i przetworzonym przez 

człowieka, będzie przedmiotem posiedzeń Komisji. Członkowie będą rozmawiać m.in. o tym, 

jak dbać o przyrodę w mieście w powiązaniu ze zwykłym gospodarowaniem, którym zajmuje 

się samorząd. Zaznaczył, że Komisja ma wymienione konkretne zadania ochrony środowiska. 

Podkreślił, że cieszy się, że petycje mieszkańców będą również omawiane na tej komisji oraz 

że skład komisji jest zróżnicowany, dzięki czemu można się spodziewać żywych dyskusji.   

 

Kamil Klimek powiedział, że w ciągu trzech lat Komisja Petycji, Skarg i Wniosków, której 

przewodniczy miała do rozpatrzenia kilka petycji dotyczących właśnie tematu ekologii. 

Zaznaczył, że cieszy się z tego, że będzie komisja, która zajmie się tematami związanymi  

z ekologią.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że radna Anna Ruszewska zgłosiła wątpliwość, więc potrzebna 

jest w tej kwestii opinia prawna.  

 

Zdzisław Przełomiec powiedział, że pod projektem uchwały, gdzie zaproponowana jest cała 

nazwa, podpisała się kancelaria prawna. Podkreślił również, że wniosek do Przewodniczącego 

Rady Miejskiej dotyczący wypracowania projektu uchwały został podpisany przez 

przewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

mec. Bogusław Nieszczerzewski powiedział, że jeżeli chodzi o Statut Miasta Suwałki, to  

w tym zakresie do zadań własnych Miasta należą w szczególności sprawy m.in. ochrony 

środowiska i przyrody oraz gospodarki wodnej. Jeżeli chodzi o powołanie komisji i nazwy, 

jak powiedział mec. Nieszczerzewski trzeba by było wyjść od pojęcia, co rozumiemy przez 

słowo ekologia. Podkreślił, że słowa ekologia i ochrona środowiska są często używane 
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zamiennie, jako ochrona środowiska, więc – jak powiedział – w tej sytuacji określenie 

„komisja ekologii” jest nawet szerszym pojęciem aniżeli „komisja ochrony środowiska”. 

Podkreślił przy tym,  

że w wielu naukowych opracowaniach są to pojęcia porównywalne.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że ustawa z dnia 27 kwietnia 2001 r. prawo ochrony 

środowiska – „ochrona środowiska” rozumie się przez to podjęcie lub zaniechanie działań 

umożliwiające zachowanie lub przywracanie równowagi przyrodniczej. Ochrona ta polega w 

szczególności na racjonalnym kształtowaniu środowiska, gospodarowaniu zasobami 

środowiska zgodnie  

z zasadą zrównoważonego rozwoju, przeciwdziałaniu zanieczyszczeniom, przywracaniu 

elementów przyrodniczych do stanu właściwego.  

Powiedziała, że pozostaje przy swoim stanowisku i jeśli nie będzie więcej głosów w dyskusji, 

chciałaby zgłosić wniosek formalny dotyczący przedmiotowego projektu uchwały,  

w brzmieniu: w § 1 ust. 4 otrzymuje brzmienie: „Komisję Ochrony Środowiska, Kultury, 

Sportu i Turystyki działającą w zakresie spraw dotyczących…”. 

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że kwestię nazewnictwa trzeba zostawić osobom 

kompetentnym – prawnikom. Następnie wyraziła zadowolenie, że taka komisja powstała. 

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że rozumie wątpliwości, ale nazwa została ustalona między 

klubami w drodze konsensusu a radca prawny jasno określił, że taka nazwa może być 

przyjęta. Wobec czego poprosił, aby nie komplikować procedury, ponieważ Rada Miejska ma 

kompetencje kształtowania nazw komisji i nie ma przeciwskazań, żeby zachować 

proponowaną nazwę i przegłosować uchwałę.  

 

mec. Bogusław Nieszczerzewski odniósł się do ustawy o ochronie środowiska. Powiedział,  

że pojęcie ochrony środowiska mniej więcej zawiera wersję w brzmieniu obecnym, ale jak 

powiedział, w wielu miejscach ustawy występuje pojęcie związane z ekologią. Jak 

powiedział, ekologia = ochrona środowiska i na to jest uzasadnienie w nauce tego tematu. 

Stwierdził również, że nazwa komisji, to nazwa własna i w tych okolicznościach, to co 

zostało zauważone, pod względem prawnym w zakresie zaparafowania tego projektu uchwały  

od strony prawnej nadal jest podtrzymane. 

 

Zdzisław Przełomiec zapytał, czy wobec powyższego, radna Anna Ruszewska podtrzymuje 

zgłoszony wniosek. Uzyskał potwierdzenie. 

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 1 radny; „przeciw” – 16 radnych;  

4 radnych wstrzymało się od głosu) wniosek nie został przyjęty. 

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
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W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych; 4 radnych wstrzymało się 

od głosu) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/512/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia nazw i przedmiotu działania stałych 

komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że zaproponowane zmiany dotyczące Młodzieżowej 

Rady Miasta Suwałki wynikają z konieczności dostosowania aktu prawnego  

do wprowadzonych zmian w zakresie funkcjonowania młodzieżowych rad, za sprawa ustawy 

z dnia 20 kwietnia 2021 r. o zmianie ustawy o samorządzie gminnym. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – stanowi załącznik nr 48 do protokołu 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” –  22 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/513/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania  

Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

Komisji  – opinia stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
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– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/514/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają  

z upływem 2021 roku.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 54 do protokołu 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/515/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają z upływem 2021 roku. 

– stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 58 do protokołu 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 6 radnych;  

2 radnych wstrzymało się od głosu) uchwała wraz z autopoprawkami, została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr XXXIX/516/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok. 

– stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 21  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 62 do protokołu 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad Stanowiskiem. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 6 radnych;  

2 radnych wstrzymało się od głosu) uchwała wraz z autopoprawkami, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XXXIX/517/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040.   

– stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 22 

Informacja o planowanych dyżurach radnych Rady Miejskiej w Suwałkach w 2022 

roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 66 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą, 

radni Rady Miejskiej w Suwałkach ustalają harmonogram przyjęć obywateli na kolejny rok 

kalendarzowy a propozycja została przesłana.    

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o planowanych dyżurach radnych Rady 

Miejskiej w Suwałkach w 2022 roku, została przyjęta. 

 

Imienne karty do głosowania radnych Rady Miejskiej na XXXIX sesji  

Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 22 grudnia 2021 r. 
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1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 67 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 68 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 69 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 70 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 71 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 72 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 73 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 74 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 75 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 76 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – nie głosował 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 77 do protokołu 

13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 78 do protokołu 

14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 79 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 80 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – stanowi załącznik nr 81 do protokołu 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 82 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 83 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 84 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – stanowi załącznik nr 85 do protokołu 

21. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 86 do protokołu 

22. Łukasz Wojno – stanowi załącznik nr 87 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 88 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 23 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odnośnie kwestii zgłoszonej przez Jacka 

Roszkowskiego, czyli wypowiedzenia umowy dotyczącej prowadzenia schroniska dla 

zwierząt, powiedział że trwają rozmowy i wszystko jest na dobrej drodze. Przyznał 

jednocześnie, że na pewno realizacja tego zadania będzie kosztowała więcej niż dotychczas. 

Zaznaczył, że Miasto idzie w kierunku dzierżawy obiektu od dotychczasowego właściciela 

schroniska i są już uzgodnione koszty tej dzierżawy. Jak powiedział, spotkał się również  

z przedstawicielami gmin, które do tej pory korzystały z usług schroniska. Zaproponował im 

zawarcie porozumienie międzygminne i jest ono w fazie przygotowania. Rada Miejska będzie 

musiała zająć się tym tematem w styczniu.  

Jak zaznaczył Czesław Renkiewicz, warunek dotychczasowego właściciela jest taki, aby 

umowę dzierżawy podpisać jeszcze w tym roku, więc spotkanie w tej sprawie jest 

zaplanowane na 30 grudnia. Po podpisaniu porozumienia międzygminnego, kolejnym etapem 

będzie przetarg na wyłonienie operatora, czyli podmiotu, który będzie to schronisko 

prowadzić. Zostaną również określone zasady prowadzenia tego schroniska. Zastanawiał się, 

jak do tematu podejdą gminy i przyznał, że cały ciężar przygotowania i organizacji Miasto 

wzięło na siebie, ale w planach jest, aby gminy partycypowały w kosztach dzierżawy i 
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prowadzenia schroniska.   

 

Odnośnie tematu zgłoszonego przez Zbigniewa De-Mezera powiedział, że Miasto jest 

zobligowane na mocy tej ustawy do utworzenia miejsca, gdzie rolnicy bez ponoszenia opłat 

będą mogli sprzedawać płody rolne. Powiedział, że musi zostać przygotowany projekt 

uchwały oraz regulamin funkcjonowania takiego miejsca. Zapowiedział, że wszystko zostanie 

przygotowane w styczniu. Zajmie się tym Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej.  

 

Jeśli chodzi o temat „opieki wytchnieniowej” powiedział, że Miasto realizuje to w ramach 

programu ministra rodziny i polityki społecznej. Podkreślił, że został również złożony 

wniosek na przyszły rok, aby objąć pomocą wytchnieniową, w formie usług w miejscu 

zamieszkania, 20 osób. Jak powiedział, obecnie zasady tego programu przewidują możliwość 

realizacji całodobowej opieki wytchnieniowej na bazie Domu Pomocy Społecznej i Miasto 

ewentualnie rozszerzy tę usługę w kolejnych latach.  

 

Odnośnie tematu zgłoszonego przez Marka Zborowskiego-Weychmana dotyczącego 

podwyżek i wymiany ogrzewania, zastanawiał się czy będą chętni na wymianę starych 

pieców w obliczu zapowiadanej podwyżki cen. Powiedział, że w budżecie są pieniądze na 

przyszły rok, ale stwierdził, że raczej chętnych na dotacje będzie mniej niż dotychczas. 

Powiedział, że są działania osłonowe ze strony rządu, w formie dodatku osłonowego. Jego 

wysokość zależeć będzie od dochodów i rodzaju ogrzewania. Jak powiedział Czesław 

Renkiewicz, tematem zajmować będzie się Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie.  

 

Następnie odniósł się do tematu zgłoszonego przez Adama Ołowniuka, dotyczącego 

wyłudzeń pieniędzy przez Internet. Powiedział, że mimo że dużo mówi się na ten temat  w 

mediach, nadal są osoby, które dają się oszukać. Stwierdził, że Miasto ma zawarte umowy z 

niektórymi mediami, jest też Dwutygodnik Suwalski i – jak powiedział – trzeba by było 

wykorzystać  

te nośniki do uświadamiania mieszkańców o zagrożeniach związanych z oszustwami 

internetowymi. Wspomniał również, że sprawą powinna zająć się m.in. Komisja Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej i omówić temat z udziałem Komendanta 

Straży Miejskiej, Policji oraz Miejskiego Rzecznika Konsumentów. Czesław Renkiewicz 

zapowiedział, że temat zostanie również omówiony podczas Komisji Porządku  

i Bezpieczeństwa Publicznego. 

 

Jeśli chodzi o propozycję Kamila Klimka, aby stworzyć Sportowy Alfabet Suwałk 

powiedział, że trzeba by zastanowić się, kto miałby się tym zająć. Zaznaczył, że jeśli taka 

pozycja miałaby być wydana, dobrze by było, żeby poszło to sprawniej niż przy Suwalskim 

Słowniku Biograficznym. Jak powiedział, temat jest do przemyślenia. Wspomniał, że 

seniorzy suwalskiego sportu na pewno w swoich archiwach domowych mają dużo 

materiałów.   

   

Odnośnie tematu zgłoszonego przez Zdzisława Przełomca dotyczącego PKP PLK 

powiedział, że Miasto czekało na te uzgodnienia i wszystkie oczekiwania Miasta zostały 



21 
 

uwzględnione  

a największe zadanie to przeniesienie stacji towarowej na Papiernię, ale też bezkolizyjne 

przejazdy kolejowe. Powiedział, że teraz projektanci muszą się pochylić nad szczegółami. 

Spotkanie w tej sprawie jest ustalone w styczniu. Wspomniał o tym, że Miastu zależy na 

czasie, ponieważ od tego uzależnione jest dokończenie trasy wschodniej. Dodał, że dobra 

informacja jest taka, że Miasto dostanie z rządu 50% dotację, czyli ponad 20 mln zł, na 

budowę tej drogi. Czesław Renkiewicz zapowiedział, że dzięki temu w ciągu trzech lat uda 

się zamknąć budowę tzw. obwodnicy wschodniej w ciągu drogi wojewódzkiej. 

Odnośnie dojazdu do cmentarza przy ul. Reja powiedział, że cmentarz się rozrasta i dojazd  

z drugiej strony jest potrzebny oraz że działania w tym zakresie zostaną podjęte wiosną.  

 

Zdzisław Przełomiec podziękował za udzielone informacje. Jednocześnie nawiązał do 

tematu Suwalskiego Słownika Biograficznego. Jak powiedział, dobrze by było, gdyby 

przynajmniej po jednym egzemplarzu tej publikacji trafiało do szkół oraz – jeśli będzie taka 

potrzeba – również do radnych Rady Miejskiej.  

 

Czesław Renkiewicz powiedział, że Miasto dysponuje 150 egzemplarzami Słownika, więc 

nie będzie problemu, aby przekazać tę publikację do szkół.  

 

 

Ad pkt. 24 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej kończąc XXXIX sesję  

Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach, a radnym za aktywny 

udział oraz poinformował, że najbliższa sesja planowana jest 29 grudnia o 11:00. 

 

Zdzisław Przełomiec zaprosił radnych na spotkanie przedświąteczne, które zaplanowano  

po zakończeniu XXXIX sesji Rady Miejskiej.  

 

Na tym protokół zakończono. 

       

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


